
Protokół z LXIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Chmielniku,  

która odbyła się 5 lutego 2024 r. (poniedziałek) w Urzędzie Miasta i Gminy w Chmielniku,  

w godzinach od 15:30 do 16:30. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chmielniku Anita Jabłońska, 

która przewodniczyła obradom.  

Przewodnicząca Rady powitała burmistrza Pawła Wójcika, zastępcę burmistrza Małgorzatę 

Przeździk, skarbnika gminy Annę Pleban, sekretarza gminy Andrzeja Łopacińskiego,  radnych 

oraz pracowników urzędu. 

W momencie otwarcia sesji na sali obrad obecnych było 15 radnych (ustawowy skład Rady 

wynosi 15 radnych). 

Lista obecności radnych na LXIII sesji, dnia 5 lutego 2024 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ze zmianami, obrady rady gminy są transmitowane  

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Gminy. Kopie przechowywane są 

w Urzędzie Miasta i Gminy w Chmielniku. Klauzula informacyjna wywieszona jest na 

drzwiach wejściowych, na stronie internetowej Urzędu oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

W głosowaniu za przyjęciem proponowanego porządku obrad wzięło udział 15  radnych. Za 

przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 15 radnych. Porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), 

Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

3. Przyjęcie protokołów z LX i LXI sesji Rady Miejskiej w Chmielniku. 

Do protokołu z LX sesji, nie wniesiono uwag. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem protokołu z LX sesji Rady Miejskiej 

w Chmielniku (4.12.2023 r.) głosowało 15 radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), 

Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

Do protokołu z LXI sesji, nie wniesiono uwag. 



W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem protokołu z LXI sesji Rady 

Miejskiej w Chmielniku (28.12.2023 r.) głosowało 15 radnych. Protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), 

Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

4. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli. 

Sprawozdanie omówił Andrzej Łopaciński Sekretarz Gminy. Pytań nie było.  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi w 

zakresie bezpieczeństwa i higieny pracy dla jednostek budżetowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Chmielnik. 

Projekt uchwały omówił Andrzej Łopaciński – Sekretarz Gminy. 

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LXIII/617/2024 w sprawie zmiany uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi w zakresie 

bezpieczeństwa i higieny pracy dla jednostek budżetowych, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Chmielnik głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), 

Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Chmielnik na lata 2024-2028. 

Projekt uchwały omówiła Marta Wójtowicz - inspektor ds. mieszkaniowych.  

Radna Danuta Orkisz zapytała, czy dochody osób zamieszkujących te mieszkania są 

weryfikowane.  

Marta Wojtowicz powiedziała, że po upływie umowy najmu jest to oczywiście 

weryfikowane.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem 

uchwały nr LXIII/618/2024 w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Chmielnik na lata 2024-2028 głosowało 15 radnych. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), 

Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 



7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Chmielnik na lata 2024-2040. 

Projekty uchwał z pkt 7 i 8 jednocześnie omówiła Anna Pleban Skarbnik Gminy.  

Radny Grzegorz Wesołowski powiedział, że z Wieloletniej Prognozy Finansowej zniknęła 

ulica Leśna. Zapytał co się z nią stało.  

Zastępca Burmistrza Małgorzata Przeździk odpowiedziała, że wykonana dokumentacja 

projektowa została przekazana do Starostwa Powiatowego. Jeżeli zadanie będzie realizowane i 

będzie wymagana pomoc finansowa od gminy, to pojawi się w budżecie gminy jako zadanie 

do realizacji.  

Radna Danuta Orkisz zapytała co znaczy „zielone światło”, o którym wspomniała skarbnik 

gminy w sprawie drogi w Zreczu. Powiedziała, że prosiła o spotkanie z zarządem dróg 

powiatowych do którego nie doszło.  

Burmistrz powiedział, że kwestia spotkania jest po stronie zarządcy drogi czyli 

Powiatowego Zarządu Dróg, i o te spotkania wielokrotnie gmina prosiła.  Dodał, że kwota 500 

tys. zł przeznaczona na tą drogę pozwoli na remont jakiejś jej części. Nie wiadomo który to 

będzie fragment ani jak długi, przetarg będzie organizował Powiatowy Zarząd Dróg. Remont 

całej drogi będzie wykonany w kolejnych etapach przez zarządcę drogi.  

Zapytała w ciągu ilu lat ta droga będzie zrobiona i czy pytania w tej sprawie ma kierować 

do pana Ściany i pani Gmyr? Burmistrz odpowiedział, że to jest pytanie do zarządu powiatu. 

Gmina przekazała na remont tej drogi 250 tys. zł, drugie 250 tys. zł przeznaczy powiat. Remont 

tej drogi przeciągał się, więc jest pomysł aby zrobić ją w kilku etapach  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag, ani pytań Przewodnicząca Rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem 

uchwały nr LXIII/619/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Chmielnik na lata 2024-2040 głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), 

Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2024 rok. 

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LXIII/620/2024 w sprawie zmian budżetu na 2024 rok głosowało 15 radnych. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), 

Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

w budżecie gminy Chmielnik na 2025 rok. 



 

Projekt uchwały omówiła Anna Pleban Skarbnik Gminy. 

Przewodnicząca Zarządu Gminnego Koła Sołtysów Jolanta Bogacz wypowiedziała się w 

temacie funduszu sołeckiego. Powiedziała, że tych inwestycji, które zostały zrealizowane w jej 

miejscowości i te które są zaplanowane, nigdy nie udałoby się wykonać mając do dyspozycji 

środki z funduszu sołeckiego.  

Burmistrz powiedział, że nie wyodrębnienie funduszu sołeckiego nie wpływa w żaden 

sposób na to, że tych inwestycji jest mniej, wręcz przeciwnie jest ich więcej. Dodał, że gmina 

inwestuje równomiernie bez względu na to jak kto głosował w sprawie tej uchwały w ubiegłym 

roku.  Powiedział, że zabezpieczając kwotę 800 tys. zł z przeznaczeniem na fundusz sołecki nie 

ma żadnej wiedzy w jaki sposób te pieniądze będą wydatkowane. Wspomniał, że często o 

przeznaczeniu funduszu soleckiego decydowało tylko kilka bądź kilkanaście osób. Obawy, że 

brak funduszu spowoduje zastój inwestycyjny były niepotrzebne. Prezentacja budżetu na rok 

2024 pokazała też, że zaplanowane kilkadziesiąt milionów zostanie zainwestowane w 

miejscowościach bez względu czy ten fundusz będzie wydzielony czy nie. Podkreśla też, że  

sołtysi, którzy przychodzili z bieżącymi potrzebami nie spotkali się z odmową. Gmina czeka 

na informacje dotyczące środków zewnętrznych na straże, na KGW. Przypomniał także, że w 

związku z tym, że gmina osiągnęła wymaganą frekwencję w ostatnich wyborach  KGW dostaną 

pieniądze na działalność: wyposażenie, zakup strojów, wydarzenia. Prosił o zapewnienie 

mieszkańców, że w żaden sposób podjęcie tej uchwały nie będzie dla nich odczuwalne.  

Radny Grzegorz Wesołowski powiedział, że z tego wynika, że decyzja o wydzieleniu 

funduszu sołeckiego, podjęta na początku kadencji była zła. 

Skarbnik powiedziała, że trudno wydzielić z dochodów bieżących środki na ten cel ponieważ 

bardzo wzrosły wydatki bieżące.  

Radny zapytał czy gminy nie stać na to 15 tys. zł na każde sołectwo?  

Skarbnik powiedziała, że to nie o to chodzi, że nie stać. Tylko zabezpieczenie takiej kwoty 

w budżecie powoduje, że nie można jej przeznaczyć na nic innego.  

Burmistrz powiedział, że wystarczy sięgnąć po budżet i zobaczyć jakie środki finansowe są 

inwestowane i że gminę stać na więcej niż 15 tys. zł na każde sołectwo. 

Skarbnik dodała, że znacznie wzrosły koszty obsługi długu publicznego – było pół miliona 

a jest 2 mln 300 tys. zł.  

Radna Danuta Orkisz powiedziała, że radna Teresa Chwalińska mówiła, że jej nie potrzebny 

jest fundusz sołecki, bo o co nie poprosi to ma. Dodała, że widać to, bo ona prosiła o lampy w 

Zreczu Dużym oraz o chodnik i tego w budżecie nie ma a w Borzykowie będą lampy 

montowane „za stodołami”. Powiedziała, że w Zreczu Dużym od 2018 roku w ramach funduszu 

sołeckiego była zrobiona tylko przebudowa drogi wewnętrznej. W Zreczu Chałupczańskim 

zrobiono tylko plac zabaw, a w Zreczu Małym została oczyszczona działka.  

Zastępca burmistrza Małgorzata Przeździk powiedziała, że odniesie się do słów, które nie 

do końca zgodne są z prawdą. W sołectwach radnej, w ramach funduszu sołeckiego mieszkańcy 

zagospodarowali 200 tys. zł. Tylko w roku 2024 budżet dla tych sołectw to ponad 450 tys. zł. 

Nieprawdą jest to, że w Zreczu Małym nic nie jest zaplanowane, bo będzie tam wykonany plac 

zabaw wraz z urządzeniami siłowni zewnętrznej, w Zreczu Chałupczańskim będą 



zamontnowane również urządzenia siłowni zewnętrznej,  w trakcie opracowania jest projekt 

oświetlenia w Zreczu Dużym  i przy drodze powiatowej Zrecze Duże – Zrecze Chałupczańskie, 

została wykonana koncepcja budowy chodnika przy drodze gminnej Zrecze Duże – Zrecze 

Chałupczańskie oraz zaplanowany jest remont drogi, o który radna wnioskowała. Dodała, że 

wszystkie potrzeby o które wnioskują mieszkańcy lub radni są na bieżąco realizowane, 

stosownie do zaplanowanych działań.    

Radny Grzegorz Wesołowski chciał potwierdzenia, że jeśli zagłosują na tak, to funduszu 

sołeckiego nie będzie, jeżeli zagłosują na nie, to fundusz sołecki będzie.  

Skarbnik potwierdziła, że taki jest projekt uchwały.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem 

uchwały nr LXIII/621/2024 w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w budżecie gminy Chmielnik na 2025 rok głosowało 8 radnych. Uchwała została 

podjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (PRZECIW), Hieronim Górski (WSTRZYMUJĘ 

SIĘ), Anita Jabłońska (ZA), Jerzy Kulpiński (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław 

Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Monika Nowak (ZA), Danuta 

Orkisz (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (PRZECIW), Aneta Wojtas 

(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kieleckiego. 

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LXIII/622/2024 w sprawie zmiany uchwały udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kieleckiego głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), 

Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

21. Zakończenie obrad. 

Z powodu wyczerpania porządku LXIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej, 

Przewodnicząca Rady podziękowała za obecność i dokonała zamknięcia obrad  sesji z dnia 5 

lutego 2024 roku. 

Nagranie z sesji dostępne jest na stronie internetowej:   

https://crv.pl/archiwum-swietokrzyskie-rada_miejska_w_chmielniku 

 

Sporządziła: 

Katarzyna Więckowska 

 

 

https://crv.pl/archiwum-swietokrzyskie-rada_miejska_w_chmielniku


 


